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ZÁPIS 
z Vědecké rady UHK  

ze dne 13. 5. 2009 
 

 
 
 
Přítomni:  
doc. PhDr. Beáta Balogová, Ph.D., doc. MUDr. Karel Barták, CSc., prof. PhDr. Martin Bílek, 
Ph.D., prof. Ing. Pavel Cyrus, CSc., doc. PhDr. Marta Faberová, CSc., Mgr. Petr Grulich, 
Ph.D., prof. Ing. Ladislav Hájek, CSc., doc. RNDr. Pavel Heřman, Dr., doc. RNDr. Josef 
Hynek, MBA, Ph.D., doc. Ing. Václav Janeček, CSc., doc. Ing. Vladimír Jehlička, CSc., prof. 
Ing. Jiří Kraft, CSc., prof. PhDr. Robert Kvaček, CSc., prof. Ing. Miroslav Ludwig, CSc., prof. 
PhDr. Bohuslav Mánek, CSc., doc. RNDr. Jaroslava Mikulecká, CSc., prof. RNDr. Peter 
Mikulecký, CSc., PhDr. Dana Musilová, CSc., doc. Ing. Petr Pánek, CSc., prof. PhDr. 
Svatava Raková, CSc., prof. PhDr. Oldřich Richterek, CSc., prof. RNDr. PhDr. Antonín 
Slabý, CSc., prof. RNDr. Václav Slavík, DrSc., prof. MUDr. Ivo Šteiner, CSc., doc. PaedDr. 
Jiří Štyrský, CSc., prof. PaedDr. Gabriel Švejda, CSc., prof. Ing. Ivan Vrana, DrSc., PaedDr. 
Monika Žumárová, Ph.D. 
 
Omluveni:  
doc. PhDr. Ladislav Cabada, Ph.D., prof. Ing. Jan Čapek, CSc., prof. MUDr. Jaroslav Dršata, 
CSc., ThLic. Dominik Duka OP, doc. Mgr. Michal Chrobák, prof. RNDr. Daniel Kluvanec, 
CSc., prof. PhDr. Blahoslav Kraus, CSc., prof. RNDr. Jaroslav Peregrin, CSc., doc. Ing. Jan 
Pour, CSc., prof. MUDr. Roman Prymula, CSc. Ph.D., prof. Ing. Jiří Voříšek, CSc. 

   
                                      

Program:  
 
1. Zahájení 
 
2. Řízení ke jmenování profesorem doc. RNDr. Josefa Zel enky, CSc. 
 
3. Výroční zpráva o činnosti Univerzity Hradec Králové za rok 2008 
 
4. Projednání zám ěru strukturace Pedagogické fakulty UHK 
 
5. Různé  
 
 

Bod č. 1: 
Jednání zahájil a dále řídil předseda Vědecké rady Univerzity Hradec Králové doc. Hynek. 
Z 39 členů Vědecké rady UHK bylo přítomno 28 členů. Po uvítání na prvním zasedání v roce 
2009 se doc. Hynek zeptal, zda jsou nějaké připomínky, nebo náměty na doplnění programu 
jednání. Následně doc. Hynek připomněl nový Portál Vědecké rady na webových stránkách 
Univerzity Hradec Králové, který slouží hlavně ke zpřístupnění četných podkladových 
materiálů pro členy Vědecké rady a k informování o termínech jednání.  
V tomto bodě ještě doc. Hynek podal stručnou zprávu o činnosti univerzity za období  
od posledního jednání Vědecké rady. Věnoval se rozšíření prostorových podmínek, úspěchu 
v počtu přijatých grantů GAČR, motivačním prostředkům pro podporu vědeckého výkonu 
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akademických pracovníků, zapojení univerzity do činnosti IT klastru a řadě dalších aktivit 
Univerzity Hradec Králové. 
 
 
Bod č. 2: 
Doc. Hynek uvedl druhý bod jednání: řízení ke jmenování profesorem doc. RNDr. Josefa 
Zelenky, CSc., a předal slovo prof. Slabému. 
 
Prof. Slabý navrhl skrutátory pro chystané hlasování: doc. Faberovou a doc. Štýrského.  
O návrhu proběhlo hlasování, ve kterém byl jednomyslně přijat. 
 
Dále prof. Slabý stručně představil uchazeče doc. Zelenku, uvedl základní informace  
o vzdělání, vědecko-výzkumné a pedagogické činnosti. 
 
Následně prof. Slabý požádal člena hodnotící komise prof. Mikuleckého o informování 
Vědecké rady o průběhu jmenovacího řízení na Fakultě informatiky a managementu.  
 
Prof. Mikulecký představil hodnotící komisi: předsedou byl prof. Ing. Jan Čapek, CSc. a členy 
komise prof. Ing. Jan Ehleman, CSc., prof. Ing. Jindřich Kaluža, CSc., prof. Ing. Peter 
Závodný, PhD. Dále seznámil členy Vědecké rady s hodnocením doc. Zelenky komisí podle 
kvantifikovaných kritérií stanovených směrnicí děkana Fakulty informatiky a managementu  
č. 1/2006. Hodnotící komise v tajném hlasování doporučila navrhnout Vědecké radě Fakulty 
informatiky a managementu jmenování doc. RNDr. Josefa Zelenku, CSc., profesorem  
pro obor Systémové inženýrství a informatika. 3. 12. 2008 proběhla před Vědeckou radou 
FIM inaugurační přednáška na téma Systémové a multioborové pojetí funkcí ICT 
v cestovním ruchu. Na základě tajného hlasování se Vědecká rada FIM rozhodla většinou 
hlasů v souladu s návrhem hodnotící komise a doporučila postoupit návrh na jmenování  
doc. Zelenky profesorem k projednání ve Vědecké radě UHK. 
 
Prof. Slabý vyzval doc. Zelenku, aby přednesl přednášku zaměřenou na koncepci oboru,  
ve kterém působí, a jeho příspěvek k rozvoji oboru. 
 
Doc. Zelenka vystoupil s přednáškou. 
 
Prof. Slabý poděkoval za přednášku a otevřel diskuzi, její veřejnou část. 
 
Záznam diskuse k p řednášce: 
 
prof. Ludwig: Vyjádřil poznámku k vysokému počtu bodů za výsledky uchazeče a vyslovil 
úvahu, zda kritéria hodnocení při jmenovacím řízení jsou optimálně nastavená. Dále  
se zaobíral důslednější selekcí výsledků, aby v hodnocení v rámci jmenovacího řízení 
zůstaly striktně vědecké výstupy. 
 
prof. Mikulecký: Reagoval na úvahu o správnosti kritérií jmenovacího řízení, protože se  
na jejich vzniku podílel. Kritéria vznikla na základě analogických pravidel fakult obdobného 
zaměření v České republice. Dále k počtu výsledků uchazeče: komise redukovala 
předložené výsledky, i tak značně přesahují daná kritéria a to hlavně z důvodu neuvěřitelné 
pracovitosti doc. Zelenky. 
 
doc. Barták: Vyslovil se také k otázce kritérií jmenovacího řízení a navrhl jejich snazší 
dostupnost pro členy Vědecké rady. 
 
prof. Slabý: Odpověděl doc. Bartákovi, že kritéria jsou vystavena na webových stránkách 
Fakulty informatiky a managementu. 
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prof. Vrana: Položil dotaz na uchazeče: Jakým způsobem si představujete v oblasti, ve které 
působíte, modelování neurčitosti, jednak stochastickou a fuzzy neurčitost?  
 
doc. Zelenka: Odpověděl, na položenou otázku a uvedl vybrané příklady modelování. 
 
prof. Kvaček: Pronesl poznámku k pojmu koncepce a jeho uplatňování. 
 
prof. Švejda: Vyzdvihl zásluhy doc. Zelenky a doc. Štýrského pro rozvoj oboru cestovního 
ruchu. 
 
doc. Štýrský: Pronesl úvahu nad pojmem cestovní ruch a nad přínosem doc. Zelenky v tomto 
oboru. 
 
doc. Pánek: Uvedl, že podle OSN je cestovní ruch třetí nejlukrativnější obor podnikání, proto 
je dle jeho názoru šťastná volba univerzity věnovat se tomuto oboru. 
 
 
Prof. Slabý ukončil veřejnou část diskuze, vyzval doc. Zelenku a hosty, aby opustili jednací 
sál a zahájil neveřejnou část diskuze, ve které vystoupili: doc. Hynek, prof. Kvaček  
a doc. Janeček. 
 
Následovalo tajné hlasování, jehož výsledky zpracovali skrutátoři: doc. Faberová  
a doc. Štýrský. Hlasování proběhlo s následujícím výsledkem: Z odevzdaných 28 
hlasovacích lístků bylo 28 hlasů pro jmenování doc. Zelenky profesorem, nikdo nebyl proti  
a nikdo se nezdržel hlasování. 
 
Doc. Hynek vyzval doc. Zelenku zpět do jednacího sálu a oznámil výsledek hlasování: 
Na základě výsledků tajného hlasování Vědecká rada Univerzity Hradec Králové rozhodla 
většinou hlasů 28 z 28 odevzdaných v souladu s návrhem hodnotící komise a Vědecké rady 
Fakulty informatiky a managementu a doporučila jmenovat doc. RNDr. Josefa Zelenku, CSc., 
profesorem v oboru Systémové inženýrství a informatika. 
 
 
Bod č. 3: 
Výroční zprávu o činnosti Univerzity Hradec Králové za rok 2008 představila prorektorka  
pro strategii a rozvoj dr. Žumárová. Na začátku objasnila členům Vědecké rady strukturu 
zprávy. Osnova vychází ze zadání MŠMT, které univerzita respektovala, zpráva obsahuje 
osm kapitol, sumář a digitální přílohu. Dr. Žumárová představila Výroční zprávu postupně  
po jednotlivých kapitolách, u každé se věnovala změnám, významným činnostem  
a zajímavým dosaženým výsledkům. 
V závěru shrnula nejzásadnějších momenty roku 2008 v životě univerzity: změny  
v prostorových podmínkách, dokončení strukturace učitelských studijních programů, zájem  
o studium na UHK, kvalitativní posuny v oblasti získání projektů GAČR, rozšiřování  
a zkvalitňování nabídky studijních pobytů v zahraničí (Buddy System). 
Tuto Výroční zprávu projednalo kolegium rektora dne 6. května 2009, dále proběhlo 
korespondenční projednávání Správní radou UHK, následuje projednání zde na Vědecké 
radě a dnes odpoledne na Akademickém senátu UHK.  
 
Doc. Hynek poděkoval a otevřel diskuzi k Výroční zprávě: 
 
doc. Barták: Položil otázku jaké očekáváte změny v nastalé hospodářské situaci,  
co předpokládáte, že se stane ve finanční oblasti za rok? 
 
doc. Hynek:  Odpověděl, že situace ve finanční oblasti se obáváme. Vzhledem ke střídání 
vlád bude situace asi ještě delší dobu nepřehledná. 
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prof. Šteiner:  Zeptal se na studijní neúspěšnost. 
 
doc. Hynek: Uvedl, že údaje o studijní neúspěšnosti jsou na všech fakultách univerzity 
sledovány a podléhají detailním analýzám. Je to dáno do jisté míry i tím, že vysoké školství 
se v posledních letech velice široce otevřelo pro více lidí, proto lze očekávat vyšší studijní 
neúspěšnost.  
 
dr. Musilová: Doplnila, že hlavním důvodem je také fakt, že studenti ze středních škol 
přicházejí mnohem hůře připraveni. 
 
prof. Raková: Přidala poznámku k diskuzi z pohledu členky akreditační komise, která 
prochází vysoké školy a dívá se na jejich výsledky. Fenomén studentů, kteří nepřišli dokončit 
studium se v poslední době velmi rozmáhá a nelze toto kritérium hodnotit jako zápor školy. 
 
doc. Janeček: Dodal, že ve studijní neúspěšnosti je značný rozdíl mezi obory a formami 
studia. Dále se vyjádřil k tomu, co uvedla dr. Musilová: zhoršující se stav, v jakém uchazeči 
přicházejí na univerzitu se dá exaktně prokázat na příkladu přijímacího řízení z matematiky. 
 
prof. Richterek: Uvedl že počet středoškoláků je v současnosti mnohem menší a nabídka 
vysokých škol podstatně větší a tento jev se musí zákonitě projevit. 
 
doc. Hynek: poděkoval za příspěvky do diskuze k Výroční zprávě. 
 
Bod č. 4: 
Informace o záměru strukturace Pedagogické fakulty Univerzity Hradec Králové přednesl 
doc. Hynek. Uvedl, že restrukturalizace Pedagogické fakulty je zakotvena v Aktualizaci 
Dlouhodobého záměru UHK pro rok 2009: „Dokončení transformace univerzity a provedení 
takové restrukturalizace PdF, která vytvoří vhodné podmínky pro samostatnou existenci  
a další rozvoj všech vzniklých subjektů.“ V následujícím příspěvku doc. Hynek popsal aktivity 
ve věci restrukturalizace za poslední půl rok. 
Přípravné práce probíhaly již za minulého vedení univerzity, současné vedení považovalo 
tuto situaci za vhodnou příležitost k zamyšlení nad tím, jak vůbec strukturaci pojmout a zda 
jsou ještě jiné možnosti. Na začátku bylo proto intenzivní jednání s vedením fakulty  
nad možnostmi strukturace a výstupem byla maximální možná varianta, která pracovala 
s konceptem rozdělení fakulty na 5 subjektů. Následovalo další kolo jednání mezi vedením 
univerzity, fakulty a reprezentanty vybraných oborů a z něho vyplynul záměr rozdělit fakultu 
na tři nástupnické subjekty: přírodovědnětechnickou fakultu, sociální fakultu a pedagogickou 
fakultu. V současnosti probíhá jednání nad materiály k přípravě vzniku nových fakult  
a plánujeme předložit dokumenty akreditační komisi na podzim tohoto roku.  
Dále doc. Hynek uvedl, že kromě transformace Pedagogické fakulty se pod jeho vedením 
univerzita snaží dosáhnout větší integrace a efektivnosti, vyšší integrace směřuje 
k sjednocení systémů všech složek univerzity, k větší propojenosti fakult a dosažení větší 
efektivnosti je zaměřeno hlavně na využívání prostor univerzity. 
 
Následovala diskuze členů Vědecké rady k tématu pedagogické fakulty a učitelství 
přírodovědných oborů, ve které vystoupili prof. Bílek, doc. Hynek a prof. Raková. 
 
 
 
Bod č. 5: 
Doc. Hynek otevřel bod Různé a vyzval členy Vědecké rady k příspěvkům. 
K tomuto bodu jednání nebyl žádný příspěvek. 
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USNESENÍ 
 

ze zasedání Vědecké rady Univerzity Hradec Králové 
dne 13. kv ětna 2009 

 
 
Vědecká rada UHK:  
 

1. Doporučuje jmenovat doc. RNDr. Josefa Zelenku, CSc., profesorem v oboru 
Systémové inženýrství a informatika.  

 
2. Vyslechla Výroční zprávu o činnosti Univerzity Hradec Králové za rok 2008. Materiál 

byl projednán bez připomínek. 
 

3. Vyslechla zprávu rektora Univerzity Hradec Králové o záměru a aktuálním stavu 
příprav strukturace Pedagogické fakulty. 

 
 
 
 
 
 
Hlasování o usnesení: 
 
Pro: 28, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Usnesení bylo schváleno.  
 
 
 
 
 

 
doc. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., v.r. 

                                                                                                     rektor UHK 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
V Hradci Králové 25. 5. 2009 
 
Zapsala: Bc. Edita Čudová 
 
 


